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SPØRGSMÅL	FRA	DANSKE	

STUDERENDES	FÆLLESRÅD	TIL	

L188	
1. Hvilken betydning for prisudviklingen og tilgængeligheden blandt lejeboliger forventes 

L188 at have for lavindkomstgrupper, herunder unge, studerende og lærlinge? 

 

2. Er den manglende inddragelse af forligspartierne ift. undtagelsen fra udlejningsloftet for 

værelser, som der blev givet udtryk for ved førstebehandlingen af lovforslaget, samt den 

manglende høring af relevante elev- og studenterorganisationer, som f.eks. Danske 

Studerendes Fællesråd, Lærerstuderendes Landskreds, Sygeplejestuderendes 

Landssammenslutning mfl., et udtryk for en forhastet process, manglende 

sekretariatsresourcer til at bistå hørings og oplysningsprocessen omkring L188, eller noget 

helt tredje?  

 

3. Er der planer om fremadrettet at inddrage relevante elev- og studenterorganisationer, som 

f.eks. Danske Studerendes Fællesråd, Lærerstuderendes Landskreds, Sygeplejestuderendes 

Landssammenslutning mfl.  

 

4. Er der planer for at kompensere for det relative tab af tilgængelige værelser ved at bygge 

flere ungdomsboliger i de større studiebyer, herunder København?  

 

5. Hvilke overvejelser ligger der bag, at man med forslaget har tillid til at kommunerne kan 

hæve loftet, hvor det giver mening for den enkelte kommune, men ikke sænke loftet 

tilsvarende? 

 

6. Hvorledes forestiller ministeren sig sikre at L188 ikke forårsager en generel prisstigning på 

lejemarkedet for studerende i de større studiebyer, herunder København? 

 

7. Hvorledes vil ministeriet sikre, at studerende ikke får tilpasset deres lejeperiode således, at 

de kan smides ud af deres lejede værelser op til højsæsoner for turisme, f.eks. 

sommerferien? 

 

8. Kan ministeren afvise at L188 vil påvirke lejemarkedet negativt for studerende i de større 

studiebyer?  
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